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هل تعلم أن Services Australia تقدم Financial Information Service تعرف أيضا بـ FIS. هذه الخدمة توفر تثقيفا ماليا مجانيا ومستقلا، وهي متاحة لكل الناس في المجتمع. 
يستطيع موظفو FIS أن يوضحوا لك كيف تعمل مدفوعات Centrelink، وما هي الخدمات الحكومية والمجتمعية المتاحة لمساعدتك في شؤونك المالية. 
تستطيع FIS أن توضح لك كيف يعمل التمويل في أستراليا، وكيف تتحكّم بأموالك عندما تبدأ العمل. 
يستطيعون شرح الأعمال المصرفية والائتمان وsuperannuation والضرائب ، وكيف يمكن للتغيير في ظروفك أن يؤثر على مستحقاتك الحكومية. تستطيع FIS أن تساعدك أيضًا في فهم خياراتك بالنسبة لمدفوعات المبلغ المقطوع، مثل التعويض أو مدفوعات إنهاء العمل أو الميراث. 
يستطيع موظفو Services Australia FIS مناقشة التخطيط للتقاعد، وأمور يجب التفكير فيها حين الذهاب إلى رعاية المسنين. يمكنك أيضا التحدث إلى FIS حول خياراتك المالية إذا خسرت وظيفتك. 
موظفو FIS ليسوا مخططين أو مستشارين ماليين. لا يتخذون قرارات حول مدفوعاتك الحكومية. لا يبيعون أو يعطون النصائح ولا يتعاملون مع وكالات أخرى نيابة عنك. 
لمزيد من المعلومات اذهب إلى servicesaustralia.gov.au/fis
اتصل بنا على الرقم 132 300 وقُل ‘Financial Information Service’ للتحدث مع موظف FIS حول الدعم المتاح.
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Did you know Services Australia offers a Financial Information Service, also known as FIS. It provides free and independent financial education, and is available to everyone in the community.
FIS Officers can show you how Centrelink payments work, and what government and community services are available to help with your financial matters. 
FIS can show you how finance works in Australia, and how to take control of your money when you start work. 
They can explain banking, credit, superannuation and tax, and how a change in your circumstances may affect your government entitlements. FIS can also help you understand your options with lump sum payments, such as compensation, redundancy payments or an inheritance.
Services Australia FIS Officers can discuss retirement planning, and things to think about when you are going into aged care. You can also talk to FIS about your financial options if you have lost your job.
FIS Officers are not financial planners or counsellors. They do not make decisions about your government payments. They do not sell or give advice or deal with other agencies on your behalf.
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Call us on 132 300 and say ‘Financial Information Service’ to speak to a FIS Officer about the support available.
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